
 

Beste Raadsleden, 

 

In aanvulling op onze brief van 11 maart j.l. willen wij met deze brief graag onze zienswijze geven op 

de notitie richtinggevende keuzes voor de woonvisie Goirle 2019 – 2022. 

 

In deze notitie zijn een aantal scherpe keuzes / stellingen weergegeven met de belangrijkste voor- en 

nadelen. Deze zijn bedoeld om inzicht te krijgen in de keuzes en draagvlak die daarvoor is. Uiteraard 

begrijpen wij dat de keuzes extra scherp zijn neergezet om het verschil weer te geven, maar de 

uitdaging is ook om te onderzoeken waar de voordelen van beide uitersten zijn te behalen. 

 

We sturen op de lange termijn woningbehoefte en niet op de korte termijn vraag. 

Als inwoners van het dorp Riel willen wij uiteraard graag op de korte termijn de vraag invullen die er 

is bij bewoners, maar is het ook in ons belang dat daarmee de behoefte op de lange termijn een 

goede invulling krijgt.  

Door met een collectief te bouwen geïnitieerd vanuit de Rielenaren zelf, bewaken wij grotendeels 

dat de woningen die er nog bij komen, ook zorgen voor een invulling van staters, doorstromers en 

ouderen uit Riel. Daarbij willen wij graag samen met de gemeente de opgave voor de korte en lange 

termijn in beeld brengen en daar vervolgens een invulling voor bedenken. 

Wij denken dat door slimme invulling en juiste combinaties beide realiseerbaar zijn. Bijvoorbeeld kan 

het voor de korte termijn nodig zijn om betaalbare staterswoningen te realiseren, terwijl er voor de 

lange termijn vooral woningen voor ouderen nodig zijn. Dit zou je kunnen invullen door 

starterswoningen te bouwen die een slaapkamer en badkamer op de begane grond hebben, zodat als 

die starters doorstromen over 10 jaar, ze deze kunnen verkopen aan ouderen. Mogelijk zijn dit 

voorstellen die ontwikkelaars afschrikt, maar voor ons als CPO is dit een uitdaging die wij graag 

zouden aangaan. 

 

We stellen de programmering van bestaande projecten of projecten in een ver stadium van 

ontwikkeling niet meer ter discussie. 

Wij weten niet voor welke locaties er in Riel mogelijk al projecten zijn in een ver stadium. Mocht dit 

zo zijn dan is het van belang om vast te stellen hoeveel projecten er nog zijn en komen in Riel. Als de 

projecten geheel of grotendeels de woningbouwmogelijkheden voor de komende jaren invullen, dan 

is het wel van belang om te zorgen dat dit ook de woningen zijn die de gemeenschap nodig heeft 

voor de korte en lange termijn. Het bijstellen van de plannen zal dan noodzakelijk zijn en daarbij zal 

uiteraard ook gekeken moeten worden dat de schade voor de huidige initiatiefnemer beperkt blijft. 

Wat overigens niet hetzelfde is als compenseren van de winst die daarbij mogelijk was, het algemeen 

belang weegt wat ons betreft dan zwaarder. 

 

Riel mag groeien door niet alleen te bouwen voor starters, doorstromers en ouderen uit Riel, maar 

ook voor vestigers. 

Wij begrijpen eerlijk gezegd niet goed waarom het voor het vergroten van de aantrekkelijkheid en de 

leefbaarheid in stand houden het nodig zou zijn om ook te bouwen voor niet-Rielenaren. Door vooral 

ook te bouwen met en voor Rielenaren, met aandacht voor alle doelgroepen, versterk je naar onze 

mening juist de aantrekkelijkheid en leefbaarheid. Maar indien er voldoende ruimte geboden kan 

worden voor projecten waarmee zowel de behoefte van de Rielenaren en vestigers van buitenaf in te 

vullen, staan wij daar positief tegenover. De behoefte van de Rielenaren is met CPO-initiatieven in 

ieder geval duidelijk inzichtelijk. 

 



 

We geven voorrang aan locaties waar extra kwaliteit wordt gerealiseerd 

bovenop de voorwaarden uit de huidige prioritering.  

Bij deze stelling willen wij graag opmerken dat CPO staat aangegeven als een nieuw woonconcept, 

echter is CPO alleen in die zin afwijkend dat het burgers zelf zijn die samen de woningbouw 

realiseren, in plaats van corporaties en projectontwikkelaars. Met CPO is het in principe mogelijk om 

allerlei woningen en woonconcepten te bouwen. Zowel koop als huur, zowel de normale type 

woningen als de bijzondere woonconcepten, voor diverse doelgroepen, etcetera. Bouwen voor 

ouderen, meer duurzaam en nieuwe woonconcepten zie je echter wel vaak tot stand komen door 

middel van CPO, daar de ‘marktpartijen’ dit lastiger vinden om te realiseren en / of meer rendement 

zien in de standaard woningen.  

Dat gezegd hebbende, zouden wij vanuit het CPO uiteraard wel graag zien dat locaties waar in de 

vorm van CPO woningen mogen komen, voorrang krijgen op locaties waar dat niet zo is. Als burgers 

zijn wij over het algemeen niet in staat om locaties te verwerven zoals corporaties en ontwikkelaars 

dat wel kunnen. Het voorrang geven aan locaties indien de woningen er door middel van CPO 

gerealiseerd worden, zou onze kansen daarom sterk vergroten. Daarbij is het wel van belang dat er 

een goede hantering is van de definitie van CPO en dat deze bij voorkeur ook een borging kent in het 

bestemmingsplan. Dit laatste is mogelijk, zoals dit ook mogelijk is voor sociale woningbouw. 

 
De wetgever heeft de definitie in de wet vastgelegd; 
 “particulier opdrachtgeverschap: situatie dat de burger of een groep van burgers – in dat laatste geval georganiseerd als rechtspersoon 
zonder winstoogmerk of krachtens een overeenkomst – tenminste de economische eigendom verkrijgt en volledige zeggenschap heeft over 
en verantwoordelijkheden draagt voor het gebruik van de grond, het ontwerp en de bouw van de eigen woning.”  
Besluit ruimtelijke ordening, Hoofdstuk 1, Algemene bepalingen, Paragraaf 1.1. Algemeen, Artikel 1.1.1.f.  
 

Bestemmingsplan. 

http://wetten.overheid.nl/jci1.3:c:BWBR0023798&hoofdstuk=3&paragraaf=3.1&artikel=3.1.2&z=2017-07-01&g=2017-07-01 

Artikel 3.1.2       24      

1 Ten behoeve van de uitvoerbaarheid kan een bestemmingsplan regels bevatten met betrekking tot sociale huurwoningen, geliberaliseerde 

woningen voor middenhuur, sociale koopwoningen of particulier opdrachtgeverschap. 

 

Individuele verzoeken voor nieuwbouw binnen bestaand bebouwd gebied op kleine locaties tot 5 

woningen worden altijd gehonoreerd bij aantoonbare behoefte. 

Hoewel een project met 1 – 4 woningen lastiger is om in CPO vorm te geven, kunnen deze locaties 

wel bijdragen aan de behoefte. Waar mogelijk kan wellicht ook gekeken worden of er meerdere 

kleine locaties in één keer opgepakt kunnen worden, waardoor ze toch als collectief opgepakt 

kunnen worden. Hoewel ze dan op verschillende locaties gerealiseerd worden, kan het collectief wel 

de schaalgrootte benutten om schaalvoordeel te verkrijgen. 

 

We stimuleren extra nieuwbouw voor starters. 

Bij het huidige CPO in Riel, zitten zowel starters, doorstromers als ouderen. Wij vinden dat voor alle 

doelgroepen er nieuwbouw beschikbaar moet komen. Waarbij, zoals bij de eerste stelling 

aangegeven, er wel rekening gehouden kan worden met zowel de behoefte op korte als lange 

termijn. Wij pleiten er daarom voor om zeker ook nieuwbouw mogelijk te maken voor staters. Want 

ook als er mensen doorstromen van een ‘starterswoning’ naar een grotere woning, zijn deze 

woningen nog steeds vaak te duur voor een starter. Met CPO is het goed mogelijk om onder de € 

200.000 een woning te realiseren en die voldoet dat ook nog eens aan de nieuwste 

duurzaamheidseisen.  

 

We huisvesten arbeidsmigranten in de gemeente passend bij de schaal van de kernen Goirle en 

Riel. 

http://wetten.overheid.nl/jci1.3:c:BWBR0023798&hoofdstuk=3&paragraaf=3.1&artikel=3.1.2&z=2017-07-01&g=2017-07-01


 

In relatie tot zelfbouw is dit weinig relevant, al zouden wij het als Rielenaren 

wel vreemd vinden als er voor nieuwe woningen voor Rielenaren bijna geen 

ruimte is en er dan wel grootschalig voor arbeidsmigranten woningen zouden komen. 

 

Wij hopen dat wij u met deze brief inzicht hebben gegeven in wat onze mening is en zijn erg 

benieuwd naar uw bevindingen en discussie. Wij hopen dat dit gaat leiden tot richtinggevende 

keuzes voor de woonvisie, die ondersteuning gaat bieden aan de bewoners die zelf hun woningen 

willen realiseren. Waarbij wij dan graag samen met u verkennen welke opgaven er op de korte en 

lange termijn zijn en hoe wij die het beste kunnen invullen. Mocht u nog vragen hebben of meer 

willen weten over ons initiatief, dan zij wij graag bereid om dit toe te lichten in een persoonlijk 

gesprek. 

 

Ik dank u voor de aandacht 


